
Beste dorpsgenoten, 

 

Welkom  

Namens de Dorpsraad hartelijk welkom op deze nieuwjaarsbijeenkomst. 

Speciaal ook welkom aan onze nieuwe dorpswethouder Maarten van 

Asten. Er is nog veel werk te doen in ons dorp en ik wens hem daarbij 

veel succes toe.  

Fijn dat u allemaal gekomen bent én vooral dát we vandaag bijeen kunnen 

komen. De Corona-pandemie zijn we nog niet vergeten.  

Laat ik vooropstellen dat Berkel-Enschot een mooi dorp is om in te wonen 

en te leven. Wij kunnen hier veilig en gezellig bij elkaar zitten. Dat is op 

het wereldtoneel wel anders. Een dubbelgevoel dus, dat ik bij het maken 

van deze speech, op meer momenten kreeg. Ben gerust ik ga niet met u 

terugblikken op alle crises. Vandaag gaat het om u en de ontwikkelingen 

in Berkel-Enschot. Daarnaast gaan we genieten van de 

muziekuitvoeringen van Jeroen en Fabienne Granneman en het orkest van 

Concordia en we sluiten af met een drankje in de foyer beneden.  

Dan nu het traditionele terugblikken en vooruitkijken.  

Als Dorpsraad signaleren en adviseren we aan de gemeente. Dit vanuit de 

opgaves van de gezamenlijke dorpsagenda. Gericht op samenwerking 

waar het kan, kritisch waar het moet. Veel gaat er goed.  Denkt u hierbij 

bijvoorbeeld aan het voormalig winkelcentrum, nu het plan de Voorhof. 

Bewoners zijn betrokken, in de fase vooraf aan het bestemmingsplan. Bij 

de kernopgave ruimtelijke ordening uit de dorpsagenda hebben we juist 

aangedrongen op goede participatie van inwoners, zowel qua proces als 

inhoud. Via een planteam zijn omwonenden betrokken en konden zich 

uitspreken. Dit is een mooi voorbeeld van participatie en dit krijgt een 

vervolg. De voorzieningen als de basisschool, kinderopvang en 

zorgcentrum op de Voorhof zijn hard nodig, gezien de groei van ons dorp. 

Denkt u verder ook aan de ‘kleinere’ ontmoetingsruimte bij de nieuwe 

appartementen langs Torentjeshoef, die inmiddels ingetekend staat. Veel 

tijd hebben we gestoken in signalen over verkeersveiligheid; daarnaast 

aan werksessies met de gemeente over de gebiedsontwikkeling van de 

Oostflank. Daar kom ik later in deze speech nog op terug. We 

ondersteunden financieel de winkeliers op Koningsoord met mooie 

hanging-baskets, waar veel inwoners plezier van hebben. Maar dat doen 

we niet alleen. We werken samen met of ondersteunen andere 

organisaties en vrijwilligers. Zo staat ons Loket BE klaar voor inwoners 

met hulpvragen en heeft hen afgelopen jaar ook geholpen met aanvragen 

voor energietoeslag.  Ook Platform Welzijn, dat zich sterk maakt voor 

onze ouderen. Hieruit is o.a. de Koningsoord-express voortgekomen en 



wordt voorlichting geregeld door de werkgroep dementie. Koffietijd loopt 

succesvol.   

Niet alles gaat even goed. Ik wil er geen doekjes om winden dat er ook 

diverse minpunten zijn. Bij een aantal ontwikkelingen rondom de 

Enschotse baan heeft de gemeente aanvankelijk nagelaten betrokken 

bewoners te blijven informeren en betrekken. We moesten hard aan de 

bel trekken en inmiddels gaat de participatie weer recht getrokken 

worden.  

Dan kom ik op ‘achteraf regeren/besturen’. Dan doel ik op voorzieningen 

die achterlopen bij de ontwikkelingen in ons dorp, terwijl we hadden 

mogen verwachten dat de gemeente hier tevoren wel aan had gedacht. 

Het welzijn van onze inwoners komt daardoor in de knel. Zoals het te kort 

schieten van buslijn 9. We hebben op Koningsoord een concentratie van 

800 woningen gekregen, inclusief een winkelcentrum, maar daar geen 

passend openbaar vervoer voor onze inwoners. Wij hebben voor buslijn 9 

een goed voorstel gedaan. De buslijn aanpassen is hard nodig. Ook het 

nog uitblijven van de multifunctionele zaal is uitermate pijnlijk, te meer 

daar de belofte is gedaan dat de nieuwe Schalm een volwaardig 

vervanging van de oude Schalm zou zijn.   

Hoopvol heb ik het nieuwe bestuursakkoord: “meer voor elkaar ” gelezen. 

Ik verwijs daarbij vandaag graag naar de tekst onder het kopje 

“gebiedsontwikkeling”… geven prioriteit aan onze dorpen.  Onze vraag is 

dan ook om hier echt invulling aan te geven en doe dan ook een 

klemmend beroep op onze dorpswethouder om de genoemde pijnpunten 

op te lossen.  

Wat staat er op de agenda voor 2023 en verder en waarop ligt onze focus.  

Veel werk is aan de winkel op gebied van ruimtelijke ordening, o.a. door 

de gebiedsontwikkeling Oostflank. Ik benoem specifiek de koerslijn 

mobiliteitstransitie. Op onze informatie -bijeenkomst afgelopen december 

hebben we gehoord dat Prorail voorkeur heeft voor station Udenhout. De 

aanwezige inwoners lieten zich horen daar niet mee eens zijn. Wij hebben 

in deze fase van koerslijn een alternatief voorgesteld: aan de oostrand 

van Berkel-Enschot.  Wij vinden dat daar beter naar gekeken moet 

worden. Deze plek is geschikt en kan gerealiseerd worden zonder dat de 

dorpen aan elkaar groeien met behoud van het landschap. Ook de andere 

koerslijnen: landschap, natuur en wonen, gaan concreter worden en 

vergen onze aandacht.    

Sociale basis: als gezegd de voorzieningen moeten in de pas lopen met de 

uitbreidingen van ons dorp.  We willen meer focus op de jeugd leggen en 

hen prominenter op de dorpsagenda zetten. BE heeft veel 

hulpverleningsvragen voor jeugd. Wat steekt daar achter? Een eigen plek 



krijgen of meer activiteiten? De medewerkers van R-Newt komen uren te 

kort.  

We gaan verder met de uitvoering van de dorpsagenda.  

Verder staan er nieuwe kleine initiatieven op de planning, waarvan ik hier 

enkele wil benoemen.  

In samenwerking met ons maken vrijwilligers en organisaties een 

dorpswijzer; dit is een boekje voor alle inwoners, waarin vrijwel alles te 

vinden is, wat zich op het gebied van Sport, Cultuur, Zorg en Welzijn 

afspeelt in ons dorp. Op onze website komt tegelijkertijd de digitale versie 

daarvan te staan 

Plukroutes: een kleinschalig groen-initiatief van een inwoonster om op 

diverse plekken plukstroken in ons dorp aan te gaan leggen.  

Zo heb ik een greep gedaan uit de vele projecten en initiatieven die er in 

ons dorp lopen of gaan komen. Vaak zijn deze opgezet door vrijwilligers, 

samen met andere organisaties of professioneel ondersteund vanuit de 

medewerkers van de gemeente.  Dit komt het welzijn van onze inwoners 

ten goede. Ik wil allen hartelijk bedanken voor hun samenwerking en 

inzet.    

Een vrijwilliger van de Dorpsraad wil ik vandaag nog in het zonnetje 

zetten. Jos Verhoeven neemt afscheid na zich ruim 8 jaar te hebben 

ingezet als bestuurslid voor de Dorpsraad. Dankjewel Jos. Een applaus 

van u waard.  

Ook heuglijk nieuws dat wij drie nieuwe bestuursleden hebben: Kees 

Miedema, Marius Liebregts en Ben Hamers. Hiermee zijn we als Dorpsraad 

weer op volle sterkte.  

Ik ga afronden.  

Een Berkel-Enschot, waarin je fijn kunt wonen en leven, dat doen we 

samen. Een dorpskarakter dat we willen koesteren. Dat vraagt om uw hart 

te openen- ook voor de nieuwkomers-, elkaar begroeten, de vraag stellen 

kan ik iets voor je doen.  Welzijn zit in ons gedrag, waarmee we zelf aan 

de slag kunnen.  

 

Namens de leden van de Dorpsraad wens ik u en uw naasten een liefdevol 

2023.  

 

 

  


